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P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/2016 
z obrad XXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 28 września 2016 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godz. 9:00 otworzył XXII Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczy 12 radnych, co wobec 15 osobowego ustawowego składu Rady, stanowi quorum 
odpowiednie do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni  radni: Anna Dymowska, Przemysław Kotewicz i Grzegorz Turulski. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Sesja trwała do godz.11:50. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- radna Powiatu Nowomiejskiego – Barbara Grzywacz  
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2  do protokołu 
- Elżbieta Olszta bibliotekarka w Bibliotece Gminnej w Jamielniku 
- członkowie OSP w Bratianie: 

- Wioleta Mędrzycka 
- Dominika Giziewska 
- Beata Dreszler 
- Iwona Zielińska 
- Jacek Ławicki 
- Michał Szwechowicz 
- Piotr Podwojewski 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-

2034.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Związku Gmin Północnego Mazowsza. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie geodezyjnym Bratian. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie geodezyjnym Skarlin. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Bratian.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Skarlin. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej 
jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Pacółtowie. 
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad XXII Sesji został radny Marek Miecznikowski. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXI Sesji Pani radna Barbara Giziewska poinformowała, że zapoznała się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała 
o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXI Sesji Rady Gminy. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Przewodniczący Rady oddał głos Pani Elżbiecie Olszta. 
 
Pani Elżbieta Olszta poinformowała, że Biblioteka w Jamielniku przystąpiła do konkursu 
„Wójt przyjacielem biblioteki” ogłoszonego przez jedną z pisarek. Celem konkursu było, jak 
napisała pisarka, wyłonienie mądrego wójta, burmistrza, polityka, który dba nie tylko o 
sprawy wyższej wagi w gminie, ale również o kulturę. Zgłosiła Pana Wójta do tego konkursu, 
a tym samym biblioteka wzięła udział w konkursie. W celu trzeba było napisać 500 słów 
uzasadnienia. Odczytała treść, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Nie 
udało się wygrać konkursu, nie mniej Pani Olszta przekazała Panu Wójtowi dyplom 
wyróżnienia w tym konkursie. 
 
Wójt podziękował za miłe i ciepłe słowa pod swoim adresem. Pan Wójt wspomniał również o 
trwającym remoncie biblioteki. 
 
Pani Olszta jako inicjator rajdów rowerowych upamiętniających postać generała 
Waraksiewicza złożyła prośbę do Pana Wójta i Rady Gminy o dofinansowanie zakupu 
koszulek promujących postać Adolfa Mikołaja Waraksiewicza oraz Gminę Nowe Miasto 
Lubawskie. W Mszanowie w roku 2014 odsłonięto pomnik tego wielce zasłużonego dla 
narodu polskiego generała brygady oraz organizatora i dowódcy II Pułku Ułanów 
Grochowskich. Koszulki wykorzystywane będą okolicznościowo podczas rajdu rowerowego 
upamiętniającego każdą rocznicę odsłonięcia pomnika. Pragnę nadmienić, że rajdy, którego 
jestem organizatorem przy pomocy Barbary Grzywacz – Prezesem Stowarzyszenia 
Wspierającego Rozwój Wsi Jamielnik, odbyły się już 3 krotnie i cieszą się coraz większym 
zainteresowaniem nie tylko ze strony mieszkańców naszej Gminy, ale również miłośników 
historii z sąsiednich powiatów, a nawet z innych województw.  Koszt 1 koszulki z napisem i 
zdjęciem generała wynosi 32 zł. W związku z tym, że moim zamierzeniem jest, aby na 
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koszulce był również herb Gminy, to spowoduje zwiększenie kosztów. W tym roku z 
pieniędzy Gminnego Centrum Kultury zakupiliśmy 11 koszulek. Prosiła o pozytywne 
rozpatrzenie prośby. W ostatnim rajdzie oprócz Pana Wójta, Dyrektora Gminnego Centrum 
Kultury, radnej powiatu Barbary Grzywacz, radnej Edyty Gorzka, udział brał również radny 
Karwowski. 
 
Pani radna Powiatu Barbara Grzywacz stwierdziła, że to super pomysł. Wieść o rajdzie  
rozchodziła się bardzo szeroko. Było bardzo wielu uczestników spoza powiatu 
nowomiejskiego. Wszyscy bardzo pozytywnie ocenili inicjatywę powstania pomnika, że 
jesteśmy godni, aby nas popierać i wspierać. Dla nas to wielka satysfakcja, że takie 
wydarzenie ma miejsce w naszej gminie. Poprzez pomnik i generała więcej wiemy o historii, 
na pewno będzie to w dobrym celu. Nie będę to zmarnowane pieniądze.  
 
Radny Mirosław Dajos – jest to nietuzinkowa postać. To nie jest tak, że Jamielnik uzurpuje 
sposób do lansowania tej postaci, ale wszyscy radni powinni być zobligowani do tego, 
ponieważ jego pomnik znajduje się na terenie gminy. Trzeba jak najwięcej propagować ten 
rajd w swoich społecznościach. To nie jest rajd poświęcony tylko temu generałowi. 
Uczestnicy zatrzymują się również przy innych miejscach pamięci. Jest sporo młodzieży, są 
ciekawe pogadanki o charakterze historycznym. Młodzież, dzieci dowiadują się wielu 
ciekawych rzeczy, również z okresu II wojny światowej.  
Ukłon w stronę Pana Wójta. Laur „Wójt przyjazny bibliotece”. Pan Wójt od początku swojej 
kadencji daje do zrozumienia, że polityka historyczna jest dla niego ważna. Przypomnę 
coroczne obchody Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych i organizowanie w 
ramach tego koncertu. Musimy pielęgnować swoją wiedzę historyczną. Dla nas starszego 
pokolenia jest to oczywiste, że II wojna światowa była wywołana przez Niemców, a nie przez 
nazistów. Że to Niemcy mordowali, a nie my. Ale muszę powiedzieć, że dla dzieci i 
młodzieży to wcale nie jest oczywiste. Tego powinna przede wszystkim uczyć szkoła. My 
jako radni, społeczność, czy jako organizacje powinniśmy prowadzić swoją pracę, uczyć 
patriotyzmu, uczyć tolerancji, uczyć też świadomości historycznej. Zakup koszulek to cenna 
inicjatywa i dobry krok w tym kierunku.  
 
Radna Edyta Gorzka – jako uczestnik tego rajdu, powiem, że to jest impreza, która wciąga. 
Każdy, kto raz pojechał śladami naszej historii, będzie również w roku następnym. Tu jest 
okazja, aby rys historyczny naszej okolicy na żywo obejrzeć i posłuchać. Są ludzie, którzy 
mają bardzo dużą wiedzą o tych miejscach. To bardzo dobra okazja, aby dzieci odciągnąć 
od komputerów, a przy okazji lekcja historii na żywo.  W tym roku w rajdzie wzięło udział 
ponad 60 osób. Były osoby z Torunia, z Warszawy i z Brodnicy. Renoma rajdu rośnie na całą 
Polskę. Jak będziemy mieli koszulki do tego jeszcze z herbem gminy, to jest również 
promocja. Mam nadzieję, że Pan Wójt i Państwo radni przychylą się do wniosku. Zachęcała 
do udziału w rajdzie. 
 
Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Panu Wójtowi. 
 
Wójt złożył gratulacje druhom i druhnom strażaków z OSP w Bratianie, którzy odnieśli duży 
sukces na Mistrzostwach Polski w ratownictwie wodnym. Drużyna kobieca w swojej 
konkurencji zajęła II miejsce, natomiast drużyna męska wygrała dwie konkurencje specjalne. 
Nie pierwszy raz odnieśli sukcesy w tych zawodach. Wójt w imieniu własnym i radnych 
serdecznie pogratulował. Wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczyli okolicznościowe 
upominki.  
  
Ad 5 
Informacja o działalności Wójt w okresie międzysesyjnym.  
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 13 lipca 
do 27 września 2016 r. 
14.07.2016 
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- Spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu omówienia 
kwestii nieodpłatnego przejęcia przez Gminę nieruchomości. Warunkiem jest przyjęcie 
budynku wielorodzinnego w Nawrze. 
- Spotkał się Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w 
Olsztynie.  
15.07.2016r.  
- Wójt złożył słowa wdzięczności, uznania i podziękowania Druhowi Marianowi 
Rutkowskiemu za 70 lat służby w Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowym Dworze 
Bratiańskim.  
17.07.2016 
- Pan Wójt wziął udział w festynie zorganizowanym we wsi Gwiździny.  
19.07.2016 
- Uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Skarlina podczas, którego omawiano kwestie 
budowy boiska, albo hali sportowej w Skarlinie.  
21.07.2016 
- Podpisał umowę o udzielenie dotacji na remont ambony dla Parafii Rzymsko – Katolickiej 
p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Radomnie.  
29.07.2016 
- Uczestniczył w konferencji wicepremiera Mateusza Morawieckiego.  
01.08.2016 
- Uczestniczył w obchodach Święta Policji. 
02.08.2016 
- Podpisał umowę  w sprawie  udzielenia przez Agencję Nieruchomości Rolnych bezzwrotnej 
pomocy finansowej na remont dróg wewnętrznych na osiedlach byłego PGR w Gwiździnach i 
Radomnie. Łącznie pozyskana kwota stanowi nie więcej niż 90% wartości inwestycji czyli 
ponad 165 tys. zł.  
- Spotkał się z przedstawicielem Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o. Zakład Gazowniczy 
w Olsztynie w celu ustalenia spraw związanych z kolizją instalacji. 
- Spotkał się z Dyrektorem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  w celu 
doprecyzowania ustaleń w zakresie projektu kanalizacji w Pacółtowie. 
8.08.2016 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Skanska w celu omówienia sposobu oznakowania 
ścieżki pieszo-rowerowej. 
10.08.2016 
- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie cyfryzacji z Marszałkiem Województwa oraz Członkiem 
Zarządu Województwa zorganizowanym przez Powiat Nowomiejski. 
11.08.2016 
- Uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Nowego Dworu Bratiańskiego w celu 
uzgodnienia odprowadzenia wody opadowej przewidzianej do modernizacji drogi gminnej. 
12.08.2016 
- Spotkał się z Nadleśniczym Nadleśnictwa Jamy w celu omówienia kwestii dotyczącej 
korzystania przez mieszkańców gminy z terenu rekreacyjnego nad jeziorem w Lekartach. 
13.08.2016 
- Uczestniczył w II Bratiańskiej Nocy Kabaretowej.  
16.08.2016 
- Spotkał się z przedstawicielem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w celu 
omówienia postępu prac w zakresie budowy chodnika w Bratianie. 
- Spotkał się również z mieszkańcami małej Nawry w sprawie budowy kanalizacji. 
17.08.2016 
- Spotkał się z  Wójtem Gminy Lubawa w sprawach bieżących .  
18.08.2016 
- Uczestniczył w sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
- Wziął udział w zebraniu dotyczącym organizacji dożynek gminno-powiatowych. 
19.08.2016 
- Spotkał się z projektantem ścieżki rowerowej.  
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- Uczestniczył w pogrzebie Jerzego Chmielińskiego z Radomna. 
20.08.2016 
- Spotkał się z uczestnikami rajdu rowerowego "Śladami Adolfa Mikołaja Waraksiewicza". 
25.08.2016 
- Podpisał umowy o dofinansowanie budowy dróg w Mszanowie i Chroślu w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
26.08.2016 
- Uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Ostródzko-Iławskich poświęconym 
odbiorowi odpadów z cmentarzy. 
- Wziął udział w posiedzeniu Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych. 
27.08.2016 
- Wręczył nagrody uczestnikom Turnieju Piłki Plażowej zorganizowanego podczas 
„Pożegnania lata” w Bagnie. 
28.08.2016 
- Wziął udział w Dożynkach Parafialnych w Gwiździnach. 
29.08.2016 
- Wziął udział w spotkaniu z Burmistrzem Miasta Nowego Miasta Lubawskiego oraz 
lekarzem weterynarii w sprawie współpracy w odławianiu i przechowywaniu  psów. 
- Pracownicy ds. ochrony środowiska oraz zarządzania kryzysowego reprezentowali Wójta 
podczas posiedzenia Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w sprawie 
afrykańskiego pomoru świń. 
- Spotkał się z mieszkańcami Gminy Nowe Miasto Lubawskie w sprawie omówienia 
zagrożeń związanych z inwestycjami wiatrakowymi planowanymi do realizacji na terenie 
naszej Gminy. 
30.08.2016 
- Uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Zakład Karny w Iławie w sprawie 
możliwości zatrudniania skazanych. 
1.09.2016 
- Uczestniczył w inauguracji roku szkolnego  oraz otwarciu kompleksu sportowo-
rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej nr 1 im. Jana Pawła II w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
- Wziął udział w uroczystości poświęconej rocznicy wybuchu II wojny światowej. 
5.09.2016 
- Uczestniczył w zebraniu wiejskim w Pacółtowie i w Tylicach. 
8.09.2016 
- Spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w związku z organizacją gminno-powiatowych 
dożynek. 
- Spotkał się z Z-cą Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie 
uzgodnienia zjazdu na drogę krajową z nowo wybudowanej drogi w Łąkach Bratiańskich. 
- Spotkał się z przedstawicielem Polskiej Spółki Gazownictwa w sprawie uzgodnień w 
związku z kolizją z siecią gazu w Tylicach. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Orange w sprawie uzgodnień w związku z kolizją 
infrastruktury. 
- Spotkał się z Zastępcą Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Regionalnego Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
9.09.2016 
- Na zaproszenie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście 
Lubawskim uczestniczył w spotkaniu dotyczącym przygotowań do planowanego zjazdu 
oddziału powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 
11.09.2016 
- Wziął udział w Dożynkach Gminno-Powiatowych w Gwiździnach. Wójt serdecznie 
podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji tej uroczystości i pięknego 
przygotowania wsi oraz osobom, które zechciały uczestniczyć w tym wydarzeniu. 
12.09.2016 
- Spotkał się z projektantem stacji uzdatniania wody w celu omówienia postępu prac. 
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13.09.2016 
- Uczestniczył w posiedzeniu rady wierzycieli upadłej spółki „Humdrex”. 
- Wziął udział w zebraniu wiejskim w Gwiździnach. 
14.09.2016 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą budowy drogi w Chroślu. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Pustkach i Radomnie. 
15.09.2016 
- Spotkał się z przedstawicielami firmy AT4B Poland w sprawie terenów inwestycyjnych. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Bagnie i Chroślu. 
16.09.2016 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas Powiatowej Inauguracji 
Szkolnego Roku Sportowego 2016/2017 połączonej z Indywidualnymi Mistrzostwami 
Warmińsko Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w Lekkiej Atletyce oraz I 
Memoriałem im. Kazimierza Okołowskiego. 
19.09.2016 
- Uczestniczył w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Rejonu Ostródzko-Iławskiego 
„Czyste Środowisko”, podczas którego podjęto uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Zmiany 
dotyczą głównie częstotliwości odbioru odpadów (tworzywa sztuczne będą w okresie od 
1.04.do 31.10 odbierane częściej). Wiąże się to z koniecznością zmiany Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku w gminie w powyższym zakresie. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Lekartach i Skarlinie. 
20.09.2016 
- Spotkał się z Zastępcą Dyrektora Oddziału ds. Obrotu Nieruchomościami Polskich Kolei 
Państwowych w celu omówienia możliwości przejęcia dwóch nieruchomości w Bratianie. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Bratianie i Kaczku. 
21.09.2016 
- Zawarł akty notarialne na sprzedaż działek budowlanych położonych w miejscowościach: 
Tylice działka 141/8 o powierzchni 0,0869 ha, Jamielnik działka 216/83 o powierzchni 0,1121 
ha oraz działka 216/84 o powierzchni 0,1123 ha - cena 20.200 zł netto 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy, która będzie wdrażała na terenie naszej gminy projekt 
edukacyjny pozwalający uczniom nabycie umiejętności uczenia się i zapamiętywania. 
- Wziął udział w zebraniu wiejskim w Nowym Dworze Bratiańskim i Chroślu. 
22-23.09.2016 
- Wziął udział w zorganizowanym dla wójtów szkoleniu z zakresu zarządzania kryzysowego. 
26.09.2016 
- Wziął udział w zebraniu wiejskim w Jamielniku. 
27.09.2016 
- Spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w celu omówienia kwestii 
przejęcia nieruchomości. 
- Wziął udział w zebraniu wiejskim w Mszanowie i Nawrze. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
 
W okresie od 12 lipca do 26 września br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- nawieziono kruszywo kamienne na drogę gminną w Pacółtowie, na drogę w Skarlinie za 
szkołą, na ul. Sosnową w Bratianie (łącznie 30 ton), 
- przeprowadzono równanie i wałowanie dróg gminnych w Gwiździnach, Tylicach, 
Pacółtowie, Nawrze i Kaczku, 
- przeprowadzono naprawę dróg asfaltowych na terenie gminy, 
- ustawiono znaki drogowe D1 (droga z pierwszeństwem), D6 (przejście dla pieszych), B20 
(stop) na drogach gminnych i powiatowych w Skarlinie, ustawiono znaki drogowe B3a (zakaz 
wjazdu autobusów) w Gwiździnach i Tylicach, D6 (przejście dla pieszych) w Bratianie,  
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- ustawiono lustro w Skarlinie i w Tylicach,  
- zamontowano próg zwalniający przy szkole w Gwiździnach, 
- przeprowadzono mechaniczne i ręczne wykaszanie poboczy dróg gminnych oraz placów 
zieleni, a także opryski chemiczne chodników, 
- wycięto drzewa przy ścieżce pieszo-rowerowej w Bratianie, zakrzaczenia w Skarlinie, 
Chroślu, Bratianie, Kaczku, 
- wyczyszczono rów przydrożny przy drodze gminnej Nawra – Nowy Dwór Bratiański, w 
Kaczku, udrożniono przepust i pogłębiono rów przydrożny w Pacółtowie przy Domu Dziecka, 
- pomalowano przystanek autobusowy w Bagnie, 
- przeprowadzono prace porządkowe na mostach w Kaczku, przy jeziorze w Lekartach, po 
dożynkach w Gwiździnach. 
 Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na kompleksową 
przebudowę dróg lokalnych w miejscowości Chrośle gwarantującą szeroki dostęp do 
obiektów w użyteczności publicznej oraz  dróg powiatowych. 

 
 Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- przegląd, konserwację, naprawę, utylizację oraz dostawę podręcznego sprzętu gaśniczego 
w obiektach użyteczności publicznej położonych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- dowóz ucznia z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Szkół Zawodowych w 
Kurzętniku w roku szkolnym 2016/2017, 
- usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- dowóz uczniów z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Placówek Szkolno-
Wychowawczych w Iławie w roku szkolnym 2016/2017, 
- zakup biletów dla  uczniów Szkół Podstawowych i Gimnazjów z  terenu gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w okresie od 01.09.2016 do 31.12.2016, 
- przebudowę ciągu komunikacyjnego na dz. nr 107/7 w Radomnie – dojazd do bloków, 
- przebudowę ciągu komunikacyjnego i placu manewrowego w Gwiździnach – dz. nr 408/17. 
 W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec sierpnia 2016 r. było 327 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 8 osób mniej niż według stanu na koniec lipca 
2016 r. 
 Zakończono odbieranie eternitu od naszych mieszkańców. Do końca września firma 
ma dostarczyć dokumenty do rozliczenia. Z opinii mieszkańców, od których zabierano eternit 
do utylizacji działania przebiegały sprawnie i nie było problemów z firmą odbierającą. 
Ponownie wysłano pismo do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w sprawie 
powalonych drzew na rzece Drwęcy ze względu na brak odpowiedzi na pierwsze pismo. 
 Obecnie worki z odpadami segregowanymi są odbierane sprzed posesji - nie trzeba 
wynosić do drogi. 
 Raport z wykonania inwestycji: 
- budowa drogi Nawra – Ustronie - zakończona,  
- budowa drogi Pacółtowo Berlinek etap I - zakończona, 
- budowa drogi ul. Okrężna w Bratianie – trwają prace ziemne i montaż krawężników, 
- budowa drogi w Łąkach Bratiańskich – budowa jezdni zakończona, trwają jeszcze prace 
wykończeniowe oraz prace związane z budową oświetlenia ulicznego, 
- budowa drogi Bratian - Nawra - Marzęcice etap I oraz ścieżki pieszo–rowerowej - trwają 
prace wykończeniowe, 
- budowa dróg wewnętrznych w Chroślu - trwa korytowanie i montaż krawężników, 
- budowa dojścia przy drodze dojazdowej do bloków byłego osiedla PGR  w Radomnie – 
zakończono, 
- budowa drogi wewnętrznej - dojazd do bloku byłego osiedla PGR w Radomnie                                           
zakończono, 
- budowa dojazdu do bloków i placu manewrowego do byłego osiedla PGR w Gwiździnach - 
przekazano plac budowy, inwestycja oczekuje na realizację, 
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- budowa budynku socjalnego w Jamielniku - zakończono murowanie ścian nośnych, 
zamontowano więźbę dachową, trwa wykonywanie ocieplenia budynku. 

 Pan Wójt podpisał umowę w sprawie przekazania środków finansowych w formie 
dotacji celowej na realizację zadań w ramach Rządowego programu wspomagania w latach 
2015 – 2018 organów prowadzących szkoły w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki, 
wychowania i opieki w szkołach – „Bezpieczna+”. Projekt będzie realizowany w Gimnazjum 
w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, kwota dotacji 17 440 zł.  

 Podpisane zostało porozumienie z Wojewodą na realizację zadania polegającego na 
przeprowadzeniu prac remontowych na zbiorowej mogile ofiar terroru niemieckiego z II wojny 
światowej, położonej na cmentarzu parafialnym w miejscowości Skarlin. Dotacja na 
realizację wymienionego zadania wyniesie 7 000 zł. 

 Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Nowym Mieście Lubawskim dokonał 
oględzin stanu technicznego obory oraz zbiornika do gromadzenia ścieków na działce w 
Kaczku. 

 Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gdańsku podjął starania w zakresie 
załatwienia formalności niezbędnych do wykonania umocnienia brzegu rzeki Drwęcy w 
Mszanowie. Realizacja prac przewidziana została do dnia 31 grudnia 2017 r.  

 Gmina Nowe Miasto Lubawskie wnioskowała o środki na udzielenie niezbędnej 
pomocy w formie zasiłku celowego osobom/rodzinom poszkodowanym w wyniku zdarzeń 
klęskowych. Otrzymaliśmy środki we wnioskowanej wysokości 37 477 zł na naprawę 
czterech dachów budynków mieszkalnych w Bratianie, Gwiździnach, Radomnie i Tylicach.  

 Gmina otrzymała informację o zakwalifikowaniu do dofinansowania projektu 
dotyczącego zmiany sposobu ogrzewania Szkoły Podstawowej im. Ks. K. Wróblewskiego w 
Gwiździnach. Wartość projektu to prawie 400 000 zł, a wartość dofinansowania na poziomie 
85%, co stanowi kwotę prawie 340 tys. zł. 

W dniu 5 września 2016r. wpłynęło do Ośrodka Pomocy Społecznej wystąpienie 
pokontrolne z kontroli przeprowadzonej w dniach 20-22 kwietnia 2016r. przez zespół 
inspektorów Wydziału Polityki Społecznej Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Olsztynie. Przedmiotem kontroli była ocena zakresu i sposobu realizacji ustawowych 
zadań samorządu gminnego z zakresu pomocy społecznej. Wystąpienie pokontrolne 
dostępne jest na stronie BIP Ośrodka. 

Do 15 września 2016r. w Ośrodku Pomocy Społecznej można było składać wnioski o 
przyznanie stypendium szkolnego na dzieci. 

Aktualnie są zbierane wnioski o przyznanie świadczeń rodzinnych na nowy okres zasiłkowy 
trwający od 1.11.2016r do 31.10.2017r. Po uwagę brane są dochody za 2015r. z 
uwzględnieniem sytuacji bieżącej - uzyskanie lub utrata pracy. Kryterium uprawniające do 
świadczeń rodzinnych wynosi 674 zł  natomiast, gdy w rodzinie jest dziecko 
niepełnosprawne 764 zł. Nowe kwoty świadczeń rodzinnych oraz szczegółowe informacje 
zamieszczone są na stronie Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Urzędu Gminy. 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 

- 19.07.2016r. w sprawie powołania  Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko 
Podinspektor ds. wymiaru podatków i opłat, 

- 21.07.2016r. w sprawie upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej, 
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-  27.07.2016r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok, 
- 27.07.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy, 
- 28.07.2016r. w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 28.07.2016r. w sprawie ustalenia terminu składania wniosków o przyznanie pomocy w 
formie dofinansowania zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach 
Rządowego programu pomocy uczniom w 2016 r. - „Wyprawka szkolna”, 
- 1.08.2016r. w sprawie wprowadzenia „Regulaminu udzielania w Urzędzie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie zamówień publicznych o wartości nieprzekraczającej kwoty wskazanej w 
art. 4 pkt 8 ustawy – Prawo zamówień publicznych”, 
- 3.08.2016r. w sprawie zaciągnięcia kredytu krótkoterminowego na sfinansowanie 
przejściowego deficytu budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 17.08.2016r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
- 19.08.2016r. w sprawie ustanowienia za wynagrodzeniem służebności gruntowej przejazdu 
i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
położonej w Bratianie, 
- 19.08.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie na 2016 rok, 
- 24.08.2016r. w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- 29.08.2016r. w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie za I półrocze 2016r., informacji o kształtowaniu Wieloletniej 
prognozy Finansowej za I półrocze 201r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2016r., 
- 30.08.2016r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gmina na 2016 rok, 
- 30.08.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie na 2016 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji 
rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
odrębnymi ustawami na 2016 rok, 
- 30.08.2016r. w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu 
„Kompleksowa przebudowa dróg lokalnych w miejscowości Chrośle gwarantująca szeroki 
dostęp do obiektów użyteczności publicznej oraz dróg powiatowych” , 
- 30.08.2016r. w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu 
„Przebudowa drogi gminnej Mszanowo – Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, droga 
powiatowa nr 5500N) polegająca na kompleksowej przebudowie dróg lokalnych w 
miejscowości Mszanowo gwarantująca szeroki dostęp do obiektów użyteczności publicznej 
oraz dróg powiatowych”. 
- 1.09.2016r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Pustki, 
- 5.09.2016r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2016, 
- 5.09.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 7.09.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 216/82 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie , 
- 7.09.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 141/8 obręb Tylice) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 8.09.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 216/83 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
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- 8.09.2016 w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 216/84 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 15.09.2016r. w sprawie zmiany terminu zebrania wiejskiego w sołectwie Mszanowo i Nawra 
- 20.09.2016r. w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie ustalenia podstawy obliczenia 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły podstawowej, niepublicznego 
oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania przedszkolnego 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przybliżenie kwestii budowy farm wiatrowych na 
terenie Gminy. Wnioskował także o bardziej szczegółowe informacje na temat firm 
działających na terenie byłego zakładu Humdrex.  

Radna Edyta Gorzka zapytała w sprawie jakich nieruchomości Pan Wójt spotkał się z 
Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie.  

Radny Marek Miecznikowski zapytał o sprawę lokalizacji wiatraków. Mieszkańcy Nowego 
Dworu i Chrośla są bardzo zaniepokojeni planowaną budową 5 wiatraków w ich rejonie. 
Sprawa toczy się od 3 lat. Żadnych spotkań nie było. Podobno ma tam być również 
ładowanie akumulatorów, bo wiatraki nie mają mieć przyłącza. Inwestycja obniży wartość 
naszych gruntów. W rejonie tym ma obowiązywać zakaz nowego budownictwa 
mieszkaniowego. Dotyczy wsi Chrośle, Gryźliny i Nowy Dwór.  Po 3 latach nie ma być 
żadnego domku rodzinnego. Czy to prawda. Prosił o dogłębne informacje. Czy ta inwestycja 
jest rzeczywiście korzystna. Mieszkańcy pytają. Po zebraniu w Chroślu i Nowym Dworze 
zrobiło się następne zebranie i wszyscy mnie pytali. Odpowiedziałem, że był czas na 
wniesienie sprzeciwu. Ogłoszenia wywieszałem na tablicy ogłoszeń 2 lata temu. Radny 
wspomniał, że 3 lata temu radni przegłosowali, iż są przyjaźni wszystkim inwestorom. Może 
do końca nie byliśmy świadomi, co głosujemy. Należałoby sprawdzić raporty oddziaływania  
na środowisko i to z udziałem prawnika, bo nie wiadomo, czy są rzetelne. W tych okolicach 
żyje  wiele chronionych gatunków ptaków jak żurawie, czy orzeł bielik.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że 3 lata temu Rada uchwalała studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego całej Gminy. Nie można mieć wyrzutów, że 
wtedy przegłosowaliśmy.  

Radny Miecznikowski wnioskował także o wykoszenie poboczy wzdłuż drogi w kierunku Pani 
Cichockiej. Radny ponowił wniosek o ustawienie lustra w Chroślu na drodze powiatowej na 
skrzyżowaniu przy figurze. Prosił o udrożnienie rowu na odcinku 30 m pod Gryźliny. Jest 
zasypany. 

Radny Mirosław Dajos zwrócił uwagę na stan przepustów odwadniających nową drogę 
Jamielnik- Gryźliny.  Nie wiem, czy wszędzie, ale generalnie w 70-80% są zamulone. Z 
pewnością od momentu budowy drogi nie były czyszczone. Wnioskował o dokonanie 
przeglądu wszystkich i udrożnienie. W sprawie wiatraków radny Dajos stwierdził, że te 
inwestycje są dotowane i dlatego na razie są opłacalne. Po tym okresie nie będzie już 
opłacalne. To nie jest nic nowoczesnego, nie mają żadnego wpływu na bilans energetyczny. 
Sprawność tych urządzeń jest co najmniej problematyczna. Nowe przepisy są jasne. 
Wprowadzają strefę ochronną dla zabudowań i nie wolno będzie tam budować. Dlatego ceny 
tych działek budowlanych gwałtownie spadną.  
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Sołtys Roman Sienkowski w imieniu mieszkańców wnioskował o ustawienie lustra na ul. 
Grunwaldzkiej na wysokości wyjazdu z ul. Kościelnej. Zgłosił, że przepust na drodze gminnej 
przez las na łąki pod Kaczek, jest zarwany. Rolnicy mieli problem z przejazdem.   

Radny Zbigniew Podwojewski – na ul. Sportowej w Bratianie jest przepust o małej średnicy w 
kierunku placu zabaw i latem po ulewach tworzy się kałuża wielkości 10 m. Nie można 
przejść. Może wyciąć drzewa wzdłuż stadionu, bo gałęzie łamią się. Radny zgłosił również, 
że obok remizy OSP przy wyjeździe z Mszanowa na ul. Grunwaldzką jest złamany znak 
„przejście dla pieszych”. Kolejna sprawa to kwestia objazdu przez wieś. Kiedyś na tej sali 
były rozmowy z Komendantem Policji, żeby nie kierować przez wieś Bratian. Samochody 
ciężarowe jeżdżą po chodnikach, bo nie mieszczą się na jezdni i niszczą je. Przypomnieć 
Komendantowi o problemie.  

Sołtys Kazimierz Domżalski poparł radnego Marka Miecznikowskiego w sprawie budowy 
wiatraków. Mieszkańcy są niedoinformowani. Obwieszczenia były, ale ludzie nie czytają. 
Wnioskował o obkoszenie miejsca, gdzie było kiedyś ujęcie wody oraz stawu wiejskiego, bo 
tylko z jednej strony był obkoszony. Sołtys zgłosił, że drogą do Nawry jeżdżą samochody o 
dużym tonażu, co grozi uszkodzeniem asfaltu. 

Radny  Karol Jakubowski zapytał, czy nowa droga do Nawry będzie miała ograniczenie 
tonażu. 

Radny Zdzisław Domżalski zgłosił wniosek o naprawę lampy na drodze w kierunku 
Krzemieniewa w miejscu progu zwalniającego.  

Sołtys Karol Gogolin wnioskował o uzupełnienie ubytków w drodze gruntowej w Pustkach. 
Wnioskował również o naprawę zarwanego mostka. Sprawy te zgłaszane były również na 
zebraniu wiejskim.  

Sołtys Melania Sarnowska-Dembek zapytała czy jest  możliwość przestawienia znaku 
drogowego „droga z pierwszeństwem przejazdu” w obrębie mostku na drodze wojewódzkiej 
w Pacółtowie. Jeden znak wydaje się powinien być postawiony dalej od łuku drogi, bo 
samochód ciężarowy jadący od strony Tylic  musi zjechać do osi jezdni i 2 samochody nie 
mogą się wyminąć.  

 

Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2034. 
Pani  Skarbnik wyjaśniła sprawę obliczania wysokości środków funduszu sołeckiego na 2017 
rok. Kwota funduszu na 2017 rok jest niższa, aniżeli w bieżącym roku. Wysokość środków 
funduszu sołeckiego zależna jest od kwoty bazowej, którą stanowi iloczyn liczby 
mieszkańców i dochodów bieżących gminy wykonanych 2 lata wcześniej. Na rok 2017 są 
brane pod uwagę dochody bieżące z 2015 roku. Natomiast na wysokość funduszu w 2016 
roku miały wpływ dochody bieżące z 2014 roku. W 2014 rok gmina odzyskała znaczną kwotę 
z podatku VAT i to znacznie zwiększyło dochód bieżący gminy. W roku 2015 dochody 
bieżące były niższe i dlatego fundusz dla poszczególnych sołectw jest niższy.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian 
wieloletniej prognozy finansowej.  Projekt został omówiony na posiedzeniu komisji. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt chwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/163/2016 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2016-2034. 
Uchwala stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  



12 

 

Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016rok.  
 
Przewodniczący zapytał, czy do omówionych na Komisji zmian w budżecie są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt chwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/164/2016 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2016-2034. 
Uchwala stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 

Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
W związku z tym, że projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Rady Gminy, Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXII/165/2016 w likwidacji Zwi ązku Gmin 
Północnego Mazowsza.   
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 

Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie geodezyjnym Bratian. 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji. Nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXII/166/2016 w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego g miny Nowe Miasto Lubawskie 
w obr ębie geodezyjnym Bratian.   
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 

Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie geodezyjnym Skarlin. 
 
Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący Rady zapytał 
czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/167/2016 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Skarlin.   
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Bratian.  
Projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/168/2016 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Skarlin. 
 
W związku z tym, że na wspólnym posiedzeniu Komisji wysunięto pewną propozycję, 
Przewodniczący Rady oddał głos Kierownikowi Referatu Inwestycji Stanisławowi 
Bieleckiemu. 
 
Pan Bielecki poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono propozycję, aby 
skontaktować się z właścicielami gruntów co do, których przygotowano projekt uchwały o 
przystąpieniu  do sporządzenia planu, w sprawie ewentualności wydzielenia z tych gruntów 
nad jeziorem Skarlińskim terenu pod gminne miejsce rekreacyjne. Wstępnie w rozmowie 
telefonicznej właściciele wyrazili zgodę. Ale musimy sprawdzić w terenie i ocenić dostęp 
terenu do wody. Na pewno nie ma drogi dojazdowej. Droga, która jest w mapach kończy się 
na granicy działki.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski zapytał czy podjęcie uchwały nie będzie kolidowało z 
prowadzeniem rozmów. 
 
Wójt odpowiedział, że nie będzie przeszkadzało z prowadzeniem rozmów. Pan Wójt 
odpowiedział, że ze względu na zbyt mało czasu, 2 dni od wspólnego posiedzenia Komisji, 
nie zdążyliśmy sprawdzić możliwości dostępu diody w terenie. Z pewnością nie byłaby to 
plaża, a jedynie teren z dostępem do jeziora.    
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/169/2016 w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Skarlin.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej 
jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu na posiedzeniu wspólnym Komisji Przewodniczący 
zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/170/2016 w sprawie  
organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i fin ansowej jednostek organizacyjnych 
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zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla kt órych organem prowadz ącym jest 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Pacółtowie. 
Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pan Jan Goździewski inspektor w Urzędzie Gminy poinformował, że w projekcie uchwały w 
poz. 19 ul. Wodna dopisano drogę o nr działki 137/3, która w ostatnim czasie stała się 
własnością Gminy. Nazw nie nadano ulicom w obrębie obwodnicy Nowego Miasta 
Lubawskiego ze względu, że powstaną nowe ulice wtedy dokonamy zmiany uchwały.  
 
Wójt wspomniał, że główna ulica w Pacółtowie będzie miała nazwę generała Waraksiewicza.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXII/171/2016 w sprawie  
nadania nazw ulicom w Pacółtowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
 

Ad 16 
Odpowiedzi na pytania. 
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o uregulowanie i ujęcie wszystkich budynków 
znajdujących się przy ulicach: Polnej, Olsztyńskiej i Zatorze w Bratianie. 

 

Sołtys Edward Namsołek zapytał, czy sołtysi mogliby otrzymać aktualne wydruki 
mieszkańców.  

Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o przekazanie sołtysom aktualnych numerów 
telefonów pracowników. Wykaz, który posiadają jest nieaktualny.  

Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 
13.07.2016r.: 
- Pan Radny Miecznikowski zgłaszał konieczność wykoszenia poboczy oraz zakrzaczeń, 
prace są w trakcie realizacji. 

W związku z wnioskiem Pana radnego Pieńczewskiego w sprawie ustawienia lustra w 
Skarlinie otrzymaliśmy odpowiedź od Zarządu Dróg Wojewódzkich, w której stwierdzono, iż 
wnioskowane drzewo zostanie ujęte w planie wyrębu drzew przydrożnych i zostaną podjęte 
czynności w celu uzyskania zezwolenia na wycinkę ww. drzewa. 

Wniosek Pana radnego Domżalskiego w sprawie naprawy dróg asfaltowych w 
Gwiździnach został zrealizowany. Prace zostały wykonane  na terenie całej Gminy. 

Pan Sołtys z Bratiana wnioskował w sprawie utwardzenia ok. 20 mb drogi gminnej, 
odchodzącej od przebudowywanej drogi stanowiącej ul. Górną. Wniosek został 
zrealizowany.  

Pani radna Giziewska wnioskowała o ustawienie lustra na drodze powiatowej relacji 
Nowy Dwór Bratiański – Jamielnik. Wniosek został złożony do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Wniosek Pana sołtysa Domżalskiego z Nowego Dworu Bratiańskiego w sprawie 
zapadającego się chodnika i mrówek będzie realizowany na przełomie września i 
października.  

W odpowiedzi na wniosek Pana radnego Turulskiego informuję, że drogi będą 
równane. Jedynym sposobem na zaorywane drogi jest wznowienie granic dróg, co pociąga 
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za sobą ogromne koszty i jest skuteczne w krótkim okresie czasu. Codziennie trzech 
pracowników wykasza pobocza dróg gminnych oraz dodatkowo uruchomiono mechaniczne 
wykaszanie wykonywane przez ZUK Mszanowo. 

Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o postawienie tablicy ogłoszeń na górnym 
Bratianie. Wniosek będzie realizowany jeszcze w tym roku. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej sesji: 
- Panu Przewodniczącemu Rady Gminy w sprawie farm wiatrowych, Pan Wójt wyjaśnił, że 
powstaje 5 pojedynczych wiatraków w rozproszonej zabudowie i nie jest to farma wiatrowa. 
Jedna firma proceduje 4 wiatraki i 1 wiatrak kolejny podmiot. Na kilka dni przed wejściem w 
życie nowej ustawy o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych firmy zdążyły uzyskać 
pozwolenia na budowę. Ustawa weszła w  życie w dniu 15 lipca 2016 roku. Spotkanie w 
Urzędzie Gminy, o którym mówił Pan Wójt w sprawozdaniu dotyczyło skutków związanych z 
wejściem w życie nowych przepisów. Nowa ustawa określa, że turbiny wiatrowe można 
lokować w odległości 10-krotności wysokości wiatraka od budynków mieszkalnych. W 
naszym przypadku wiatrak ma 170m wysokości, to oznacza, że musi być oddalony o 1700 m 
od zabudowań mieszkalnych. Ustawa zakazuje zabudowy mieszkaniowej w tej strefie. W 
naszej Gminie firma procedowała w oparciu o stare przepisy i uzyskała pozwolenie na 
budowę. Wtedy nie obowiązywały normy odległościowe. Poziom hałasu decydował o 
odległości i Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska ustalała. Nowe przepisy wprowadziły 
zakaz budownictwa mieszkaniowego w strefie buforowej. Można natomiast rozbudowywać i 
przebudowywać budynki mieszkalne. W tym celu w okresie 36 miesięcy należy uchwalić 
miejscowe plany  zagospodarowania przestrzennego dla tych rejonów, które będą 
uwzględniały zabudowę mieszkaniową. Potrzeba uchwalenia planu będzie konieczna dla 
Gryźlin, częściowo Nowego Dworu i Chrośla. Gmina nie jest winna tych rozwiązań prawych. 
Poprzednie przepisy pozwalały na realizację tych inwestycji, bo firmy spełniały wszystkie 
wymogi prawne i uzyskały wszelkie wymagane prawem pozwolenia. Wszyscy, którzy 
inwestowali do tej pory robili to w zgodzie z prawem. W świetle nowych przepisów trudno 
będzie uzyskać lokalizację oddaloną o 1700 m od zabudowań oraz od obszarów Natura 
2000.  Nie wiemy, czy powstaną wiatraki, na które inwestor posiada zezwolenia. Gmina 
wystosowała pismo do Ministerstwa Rolnictwa w kwestii szczególnie zabudowy 
mieszkaniowej, ale nie otrzymaliśmy odpowiedzi do tej pory. Problem zgłosiliśmy również na 
spotkaniu w Lubawie z Ministrem i Wiceministrem Rolnictwa. Jeżeli nie zmienią się zapisy w 
ustawie o zakazie budownictwa mieszkaniowego w buforowej strefie, a inwestor będzie miał 
zamiar realizacji, to trzeba będzie uchwalić miejscowe plany zagospodarowania 
przestrzennego, które ten problem rozwiążą. Na zebraniu w Nowym Dworze został 
zgłoszony wątek, że w pozwoleniu na budowę nie ma mowy o budowie sieci 
odprowadzającej wytworzony prąd do głównej sieci energetycznej. Mowa jest tylko, że 
wytworzony prąd będzie gromadzony w akumulatorach. Pozwolenia na budowę wydaje 
Starostwo Powiatowe, a Gmina otrzymuje tylko krótką informację o wydaniu decyzji, bez 
szczegółowego opisu. Dlatego zamierzamy wystąpić do Starostwa o przekazanie treści 
pozwolenia. Decyzja o warunkach zabudowy i decyzja środowiskowa mówiły o tym, że ma 
być budowana sieć odprowadzająca. Nie ma spójności pomiędzy decyzjami wydanymi w 
gminie, a pozwoleniem wydanym w Starostwie. Jeżeli będzie zasadne, to gmina podejmie 
działania, aby wzruszyć decyzję - pozwolenie na budowę. Jesteśmy w trakcie analizy. Pan 
Wójt poinformował, że na miesiąc przed wejściem w życie nowej ustawy o budowie 
wiatraków, weszła w życie ustawa o odnawialnych źródłach energii (OZE), która była 
korzystna dla inwestorów w tym względzie, że nie muszą mieć uzgodnień z energetyką. 
Wcześniej był wymóg uzgodnień odnośnie urządzeń odprowadzających prąd. Teraz mogą 
być akumulatory. Sytuacja jest skomplikowana dlatego, że część jest procedowana w 
oparciu o stare przepisy. Gdyby od początku była mowa w decyzji środowiskowej  i w decyzji 
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o warunkach zabudowy oraz w pozwoleniu o akumulatorach, to w porządku. Tutaj jest 
rozbieżność pomiędzy poszczególnymi decyzjami. W sprawie wątku, że nikt nic nie wiedział. 
Rzeczywiście inwestorzy nie zorganizowali spotkań z mieszkańcami, ale nie można ich do 
tego przymusić. Proponowaliśmy takie spotkania. Gmina ze swojej strony zrobiła więcej niż 
powinna. Na etapie wydawania decyzji lokalizacyjnej informowaliśmy wszystkich 
mieszkańców w promieniu 500m od wiatraka. Były to 54 rodziny. Informowaliśmy gdzie 
można zgłaszać i odwołać się. Tak samo podczas wydawania decyzji środowiskowej. Na 
zebraniach wiejskich wątek wiatraków wielokrotnie był poruszany. Była szeroka dyskusja. 
Były osoby, które protestowały i odwoływały się, ale Samorządowe Kolegium Odwoławcze 
wszystkie odwołania oddalało. W odwołaniach podnoszono argumenty, że cena ziemi 
spadnie, że hałas i siedlisko ptaków chronionych. Jeżeli wniosek inwestora spełnia wszystkie 
wymogi, to nie ma możliwości odmowy wszczęcia procedury i wydania decyzji. Kwestie 
środowiskowe, wpływ na środowisk, oddziaływanie na ludzi określa Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Środowiska w Olsztynie, a nie gmina. W sytuacji lokalizacji wiatraków w naszej 
gminie obecnie jest to odległość w większości 600m od zabudowań, w żadnym przypadku 
nie ma mniej niż 500m. Wątek odległości był poruszony nie tylko w Chroślu, ale również w 
Gryźlinach i Gwiździnach. Informacje były również w moich sprawozdaniach. Studium 
uwarunkowań naszej Gminy przewiduje tereny pod odnawialne źródła energii, nie tylko 
wiatraki. Nawet gdyby tego dokumentu nie było, inwestor mógłby procedurę przeprowadzić. 
W pierwszej kolejności inwestor musi porozumieć się z właścicielem gruntów. Trudno 
określić, czy te wiatraki powstaną dlatego, że pogorszyły się warunki dla inwestorów. 
Państwo w znacznie mniejszym zakresie chce wspierać produkcję tej energii. Wcześniej 
zakłady energetyczne miały obowiązek skupywania energii po korzystnej cenie. Teraz ci 
inwestorzy muszą stanąć do aukcji i kupowana będzie od tych, którzy dadzą najniższą cenę. 
Podatek od nieruchomości dla inwestora wzrasta o 100%. Muszą zapłacić za całość budowli. 
Kolejna sprawa to, że inwestor ma pozwolenie tylko na wiatrak, a musi posiadać jeszcze na 
sieć i to są kolejne procedury. W przypadku pozwolenia na budowę wiatraków w naszej 
gminie inwestor ma 3 lata na oddanie jej do użytku. Dla gminy wątek zabudowy 
mieszkaniowej jest kłopotliwy. Musielibyśmy opracować miejscowe plany zagospodarowania 
przestrzennego, co wiąże się z kosztem.  

Przewodniczący Rady Gminy apelował do Pana Wójta, aby w przyszłości informować o 
takich spotkaniach. Na pewno radni wzięliby udział i nie byliby zaskakiwani pytaniami, na 
które nie znają odpowiedzi. 

Wójt kontynuował odpowiedział na kolejne zapytania: 

- poinformował o firmach działających na terenie dawnego zakładu Humdrex-u, o co pytał 
Przewodniczący Rady Gminy.  

Na pytanie Pani radnej Edyty Gorzka w sprawie spotkania z Dyrektorem Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Olsztynie. Pan Wójt odpowiedział, że od kilku lat Gmina proceduje 
z Agencją o przejęcie kilkudziesięciu nieruchomości np. odcinki dróg, place zieleni. W 
ostatnim piśmie przekazanie warunkują przejęciem przez Gminę budynku w Nawrze –
Pręgownia. My postawiliśmy warunek, że musi być wyremontowany, aby gmina nie ponosiła 
kosztów. W budynku jest problem z przyłączem energetycznym. Spotkanie dotyczyło tej 
sprawy. Wójt rozmawiał także z Dyrektorem w sprawie możliwości uzyskania bezzwrotnej 
dotacji na budowę stacji uzdatniania wody w Mszanowie. Okazało się, ze Gmina w 2008 
roku otrzymała taką dotację w kwocie 500 000 zł i drugi raz nie może. Nie mniej możliwości 
nadal są poszukiwane.  
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- w sprawie wykaszania poboczy Pan Wójt odpowiedział, że każdego dnia 3 pracowników 
wykasza pobocza. Prace ruszyły  dopiero w czerwcu z chwilą otrzymania dofinansowania na 
zatrudnienie pracowników z Powiatowego Urzędu Pracy.  

- w sprawie wyczyszczenia przepustu na drodze Gryźliny-Jamielnik, o którym mówił radny 
Dajos  Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zleci do realizacji.  

- w sprawie ustawienia lustra na ul. Grunwaldzkiej - wyjazd z Kościelnej w Bratianie Pan Wójt 
odpowiedział, że dokonamy oględzin na miejscu i rozważymy.  

- Panu radnemu Podwojewskiemu w sprawie przeczyszczenia przepustu na ul. Sportowej, 
przy placu zabaw Pan Wójt odpowiedział, że zleci do realizacji. Tak samo wniosek w sprawie 
uszkodzonego znaku przy remizie OSP w Bratianie zleci do realizacji.  

- Wniosek Pana sołtysa Domżalskiego z Nowego Dworu w sprawie obkoszenia stawu w 
centrum wsi, Pan Wójt zleci do realizacji. Natomiast wniosek w sprawie ograniczenia tonażu 
na drodze nad stawem zostanie rozpatrzony.   

- Na pytanie radnego Jakubowskiego, czy przewiduje się ograniczenie tonażu na drodze od 
ul. Górnej w Bratianie do Nawry Pan Wójt  odpowiedział, że takiego ograniczenia nie będzie. 
Wszystkie drogi w gminie budowane są w takim standardzie, że nie ma potrzeby 
wprowadzania ograniczenia tonażowego. Każda droga ma 20 cm podbudowy i 2 warstwy 
asfaltu po 4 cm. Według projektantów to zapewnia, że nie trzeba wprowadzać ograniczeń 
tonażowych.  

- Panu sołtysowi Romanowi Sienkowskiemu w sprawie wyczyszczenia przepustu na drodze 
w Bratianie w stronę Kaczku Pan Wójt odpowiedział, że dokonamy sprawdzenia i postaramy 
się wniosek zrealizować.  

- Panu radnemu Podwojewskiemu w sprawie organizowania przez policję objazdów z drogi 
krajowej przez wieś Bratian Pan Wójt odpowiedział, że oprócz rozmów Gmina wystosowała 
pismo do policji, aby stosowała się do przepisów drogowych i ze względu na ograniczenie 
tonażowe nie kierowała samochodów ciężarowych do Bratiana. Objazd może dotyczyć tylko 
samochodów osobowych. Pan Wójt będzie w tej sprawie z rozmawiał Komendantem.  

Radny Krzysztof Dembiński poinformował, że dysponuje filmikiem jak tir jedzie po chodniku 
przez wieś w Bratianie. 

Pan Wójt poprosił o przesłanie filmiku jako materiału pomocniczego. Pan Wójt apelował, aby 
właśnie w taki sposób reagować i nie być obojętnym na wszelkie oznaki niszczenia mienia. 
Była sytuacja, że w ciągu tygodnia wybijano szyby na kilku przystankach. Na pewno nie było 
to przypadkowe, ale zorganizowane. Dzięki ubezpieczeniu, gmina nie poniosła kosztów, a 
powinien sprawca. Podobna sytuacja jest z placami zabaw. Korzystają dorośli ludzie, mimo, 
iż regulamin zabrania.  

- Panu radnemu Domżalskiemu na wniosek o naprawę lampy przy drodze Gwiździny – 
Krzemieniewo Pan Wójt odpowiedział, że tam niezbędna byłaby wymiana całej lampy. Jest 
słabej jakości.  

- Panu sołtysowi Karolowi Gogolin w sprawie naprawy drogi gruntowej w Pustkach Pan Wójt 
odpowiedział, że zleci do realizacji. Natomiast mostek nie da się już naprawić, konieczna jest 
przebudowa całkowita. Jest to większy wydatek. Trudno określić czy w tym roku, ale 
postaramy się.  

- Pani sołtys z Pacółtowa wnioskowała o przestawienie znaku na drodze wojewódzkiej w 
obrębie mostku. Stosowny wniosek zostanie złożony do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
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- Panu radnemu Miecznikowskiemu w sprawie ustawienia lustra na skrzyżowaniu z drogą 
powiatową Pan Wójt odpowiedział, że wniosek już wcześniej był przekazany do Powiatu. 
Ostatnio Powiat przychylnie odnosi się do zakupu luster pod warunkiem, że gmina zakupi 
lustro. Wniosek zostanie ponowiony.  

- W sprawie wyczyszczenia rowu na drodze Chrośle – Gryźliny  Pan Wójt odpowiedział, że 
postaramy się zrealizować.  

- W sprawie aktualizacji nazw ulic w Bratianie, o co wnioskował Pan sołtys, Pan Wójt 
odpowiedział, że sprawą zajmiemy się, ale trudno określić czy jeszcze w tym roku, ze 
względu na nawał pracy.  

 

Ad 17  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 
Wiśniewski zamknął obrady XXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marek Miecznikowski                                                   Zbigniew Wiśniewski 
 
 
 
 
 


